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Naše první škola v přírodě aneb jak jsme se měli v Maxově 

 
       Přestože již začal nový školní rok, chceme se ještě krátce ohlédnout a přiblížit vám poslední 
předprázdninové dny měsíce června. V této době jsme totiž byli na týden s dětmi, které nám rodiče svěřili, ve 
škole v přírodě v Maxově u Sloupu v Čechách. Maxov je asi 3 km od Sloupu. Chata je umístěna na krásném 
a bezpečném místě nedaleko lesa s vlastním bazénem a protože nám i počasí přálo, můžeme říct, že se nám 
všem tento výlet líbil. Spokojenost dětí je vidět i z fotodokumentace. Děti byly na pokojích po dvou, personál 
byl ochotný a příjemný, velmi dobře nám vařili, tak už nezbývalo, než zajistit dětem aktivní program. Ani o 
ten nebyla nouze, neboť okolí Sloupu – kdo jej znáte, nabízí spoustu zajímavých míst. Navštívili jsme 
s dětmi – skalní hrad, skalní divadlo, místní koupaliště (jen ke hře na pískové pláži) a také nedaleký Nový 
Bor (zde jsme chtěli navštívit muzeum, skla, ale neměli jsme štěstí, bylo zrovna zavřeno, tak jsme to 
napravili alespoň návštěvou cukrárny). V nedaleké sklárně měly děti možnost vidět výrobu skla a jako 
dáreček si domů odvezly vlastnoručně vyfoukanou vázičku. Kromě těchto akcí jsme využili ke hrám 
nedaleký les a sportovní plochy okolo chaty. Poslední den před odjezdem se na nás sluníčko tak hezky smálo, 
že jsme dětem dovolili také vodní radovánky v již jmenovaném bazéně. 
  Ani večer jsme nezaháleli – během pobytu jsme si stačili udělat pyžamový bál, táborák a karnevalový rej. 
Každý den jsme si nakreslili nějaký zážitek do našeho deníčku, který nám poslala hned na uvítanou veverka 
Zrzečka z nedalekého lesa a ta nám po celý týden posílala psaníčka a vymýšlela nám úkoly. Poslední den se 
s námi rozloučila a kdo měl dobré oči, tak jí mohl spatřit, jak nám mává na rozloučenou společně 
s personálem místní chaty. 
    A to jsme ještě netušili, jaké krásné přivítání nás čeká doma u školy. Kromě těšících se rodičů na nás 
mával také obrovský žabák, od kterého jsme všichni dostali medaile za to, že jsme školu v přírodě zvládli. 
Bylo to velmi milé a dojemné a rády bychom  touto cestou všem rodičům za nečekané překvapení 
poděkovali. Byly jsme zaskočené natolik, že nevím, jestli jsme tak učinily hned na místě. Ještě jednou všem 
děkujeme za milé přivítání. 
      
                                                                                                Za pedagogický doprovod dětí  
                                                                                     ve škole v přírodě Blanárová R., ředitelka 
                                                          MŠ Záryby přísp. org. 
 
  
 

 
MŠ krátce k začátku nového školního roku 

 
  Po tak trochu neplánované rekonstrukci třídy, při které jsme nechali upravit prostory tak, 
aby byly  přehlednější a snad i opticky větší (také udělali nátěr dveří a futer, položili nový 
koberec a udělali ještě další menší úpravy tak, aby se dětem i dospělým u nás zase trošku  
víc líbilo) nadešel den, kdy se prázdné místnosti školky opět naplnily hlasy dětí. 
  1.září přišlo všech 25 dětí a bylo až překvapivé, jak se nové děti rychle adaptovaly a 
zapojily mezi ostatní. Přivítat děti přišel starosta obce pan Petr Mašek, který přišel s 

členkou SPOZ pí.Evou  Schützovou. Oba popřáli dětem, aby se jim ve školce líbilo a předali jim omalovánky 
a lízátka. Sladká odměna děti potěšila a touto cestou jim za ni děkujeme. 
  Teď již máme víc jak polovinu září za sebou, děti chodí do školky stále kolem dvaceti a velice rychle si 
zvykají na pravidelný režim. Začátek školního roku se dá hodnotit jako takříkajíc bezproblémový. 
  Od 9. září již navštěvujeme každý pátek solnou jeskyni jako v loňském roce. Od října začnou svou činnost 
zájmové kroužky (angličtina, flétna, letos nově i taneční kroužek a keramika). 
  Také nás čekají dvě divadelní představení v měsíci říjnu. Byli jsme pozváni do Kostelce nad Labem do 
kasáren na oslavu 50.výročí založení a koncem listopadu začneme jezdit na plavání.  
  Na měsíc říjen ještě plánujeme druhý ročník Drakiáky. Letos ve spolupráci se ZŠ Záryby a centrem 
Rybička. Je to akce pro všechny děti a tímto vás na ni také zveme. Bližší informace budou včas zveřejněny 
na plakátech. Předpokládané datum konání je 14.10.2011 v pátek. Snad bude letos počasí příznivé. 
  Krásné podzimní dny vám přejí  
                                                                                                děti i dospělí z MŠ Záryby, přísp. org. 

 
 



  
STAVBY 

Vážení spoluobčané, 
konečně jsme úspěšně dokončili výběrové řízení na dodavatele stavby naší nové budovy mateřské školy a 
v měsíci říjnu začneme se stavbou. Obracím se tímto na rodiče a prarodiče dětí, které navštěvují naši školku a 
školu, aby zvýšili svou pozornost a opatrnost v areálu škol a na přilehlých komunikacích, protože tato stavba 
jistě zvýší provoz v této lokalitě. V případě jakýchkoliv stížností na průběh stavby a její dopady na bezprostřední 
okolí mi prosím ihned předejte, aby se zjednal pořádek v co možná nejkratším termínu. Stavba bude probíhat 
v období říjen 2011 až červenec 2012, takže určitě k nějakým komplikacím dojde.  Bližší informace k probíhající 
stavbě obdržíte u mne na obecním úřadě nebo na mém e-mailu petr.masek@zaryby.cz. Podle uzavřené smlouvy 
bude stavba zkolaudována do konce července příštího roku, takže začne sloužit našim nejmenším od září 2012. 

Také jsme v tomto roce podali žádost o dotaci na víceúčelové hřiště u naší základní školy, které bude 
mít umělý povrch nové generace a rozměry 15x28 metrů včetně oplocení. Pokud uspějeme a obdržíme finanční 
prostředky, tak předpokládáme jeho výstavbu v příštím roce. V tomto roce jsme částečně upravili oplocení, 
chodníky a bezprostřední okolí školy a doufám, že příští rok se nám podaří tyto základní rekonstrukce dokončit.  

Naše žádost o dotaci na výměnu oken, přepláštění a zateplení staré budovy mateřské školy je stále 
v administraci, protože program zelená úsporám byl zrušen a dotčené orgány vymýšlejí vhodnou náhradu za 
tento dotační titul, který snad bude pokračovat.  

Určitě jste si všimli generální rekonstrukce našeho přívozního domečku u Labe, kterou provádí naše 
Myslivecké sdružení Záryby. Domek je téměř naší místní kulturní památkou, takže jsme se nakonec rozhodli 
stavbu zachovat, i když musím přiznat, že již bylo rozhodnuto o odstranění této stavby, ale členové sdružení se 
postavili za její rekonstrukci a nakonec byla zachována. O využití stavby jsme ještě nejednali, ale předběžný 
návrh je zřídit v této „budově“ naše malé  muzeum, kde věnujeme  jednotlivé stěny určitým historickým 
tématům z naší obce. V případě, že budete mít lepší nápad na jeho využití, tak mne neváhejte kontaktovat na 
výše uvedené e-mailové adrese nebo samozřejmě mi můžete své nápady předat osobně. Samozřejmě tímto velice 
děkuji našim myslivcům za ochotu a úsilí s jakým se do této rekonstrukce pustili! 

Poslední stavbou, která se chystá a prozatím je ve stadiu projektové studie, kdy zjišťujeme možnosti její 
výstavby a případný zásah do okolní přírody, je lávka přes řeku Labe, která by spojila naši obec s obcí Křenek. 
Momentálně panuje shoda a spolupráce s Křenkem, který je patronem celé akce a naše obec se rovnocenně na 
projektu podílí. 

         Petr Mašek 
starosta obce    

           
Sluníčko slábne, vzduch pomalu chladne 

 
  Ano, končí září – což znamená, že se nám již otevřou dveře naší sokolovny a začne pravidelné cvičení. 
  Krásné slunečné srpnové počasí poskytlo podmínky ke sportovnímu vyžití v mnoha venkovních sportech, 
jako je – plavání, jízda na kole či kolečkových bruslích, různé míčové hry, ale i třeba jen běh či procházky 
letní přírodou. 
  Tak pokud jste této možnosti využili a jste naladěni na sportovní strunu, můžete plynule přejít na sportovní 
aktivity vnitřní a to od pondělí 3. října 2011, kdy začne pravidelné cvičení v naší sokolovně. 
Jaké cvičení letošní školní rok nabízíme : 
- cvičení rodičů s dětmi (děti od 2 let věku) 
- cvičení mladšího žactva 
- taneční kroužek pro děti 
- cvičení staršího žactva 
- pilates – dospělí                                                 
- zumbu – dospělí 
- stepy – ženy (cvičení na bedýnkách) 
- stolní tenis 
- rekreační cvičení ženy 
- míčové hry dle vlastní volby 
- možnost posilování jednotlivců 
  Rozvrh jednotlivých cvičení bude vyvěšen týden před samotným cvičením v MŠ, ZŠ, na sokolovně, na 
vývěsce v Zárybech, na hřišti, na telefonní budce v Martinově a také se jej pokusíme umístit na obecní 
internetové stránky. (Rozvrh může být časem změněn podle aktuálního zájmu cvičenců). 
 
                          Těšíme se na vaši účast s pozdravem sportu zdar 
                                                                                          za TJ Sokol Záryby tajemník Blanárová Radka 
PS: 1.10.2011 se koná „Podzimní stezka Polabím“ – přidejte se k nám. 



Fotbalisté slaví 80 let 
 

  V roce 1930 se skupina místních nadšenců sešla, aby po vzoru slavných fotbalových 
klubů začala hrát oficiálně kopanou i v této malé vesnici, a tak hned rok na to, v roce 1931 
založili fotbalový oddíl. Zakladatelem se stal místní občan Božovský Ladislav, zámečník 
z čp. 110 a Vedral Josef, tesař z čp. 126. Počet členů při založení sportovního klubu S.K. 
Záryby-Martinov čítal 79 členů a jejím prvním předsedou se stal  pan Honzátko Josef, 
zámečník z Martinova. Dochování prvních zápasů a výsledků je těžké dohledat, ovšem 
zmínky o činnosti nefotbalové jsou doloženy. Tak např. v roce 1934 dostali fotbalisté 1000 
korun na činnost od stavitele Karhana, který tak učinil při příležitosti svých padesátých 
narozenin. V roce  1936 se v kronice dočteme, že bylo ke vzdělávání pořádáno několik 
přednášek a sehráno spolky Jednota Sokol, baráčníky a fotbalisty několik divadelních 
představení. Tato divadelní představení se objevují i v dalších letech, ale po výsledcích 
žádné zprávy. V období okupace a válečných let se činnost zastavila, ale ani v pozdějších 
letech se nepodařilo přihlásit družstvo dospělých do soutěže a to i přesto, že oddíl stále 
vyvíjel mimosoutěžní činnost. Až přišel rok 1965, kdy se podařilo znovu přihlásit mužstvo 
kopané do okresní soutěže. Oddíl přestěhoval kabiny od rybníka na současné fotbalové 
hřiště a vlastní brigádnickou prací je opravil a dal do provozu. To vše si vyžádalo obětavé 
práce spousty místních lidí. V období šedesátých a sedmdesátých let hrál oddíl se 
střídavými úspěchy nejnižší okresní soutěž. Jedním z novodobých mezníků se stal rok 
1983, kdy A mužstvo vyhrálo III. třídu a postoupilo do okresního přeboru. V téže sezóně 
skončili na 3.místě i žáci, pro které to byl v dosavadní historii největší úspěch. Velkou 
zásluhu na tomto úspěchu měli noví trenéři František Urban a František Holba. Peníze na 
provoz získávali na brigádách v místním JZD. Bohužel po jednom roce v okresním přeboru 
A mužstvo spadlo opět do III. třídy. V těchto letech vedou mužstvo jako trenéři Jarda 
Kalina a Jarda Schütz. Oddíl dál  získává finanční prostředky z brigád v JZD, ale také 
z pořádání sportovních karnevalů a pouťových zábav. V roce 1987 byl zvolen předsedou 
Jarda Macháček, jednatelem Karel Schütz a vedoucím mužstva Mirek Baloun. Mužstvo 
žáků v této době trénoval Oldřich Babovák. Koncem osmdesátých let a v první polovině let 
90. se začala okolo trenéra Jardy Schütze formovat velmi silná skupina fotbalistů. Vše 
směřovalo k dalšímu  milníku novodobějších dějin fotbalového klubu a tím byl rok 1997. 
V tomto roce podruhé v historii postoupil A tým do okresního přeboru. Vydržel v něm pět 
let, aby v roce 2002 postoupil poprvé v historii do I. B třídy krajské soutěže. Pokud píšeme 
„A“ tým, tak v roce 1998 byl založen  B tým, který začal hrát nejnižší IV. třídu (pralesní 
ligu). „A“ tým kromě let 2005-06, 2007-08, kdy sestoupil do okresního přeboru,  hraje 
v I.B třídě a to i v této nové sezóně 2011-12. Na trenérské lavičce se postupně po Jardovi 
Schützovi vystřídali Pepa Vejvoda, Honza Hanuš, Míra Amler, Franta Vítů, znovu Honza 
Hanuš, Míra Bárta a v současné době Mirek Babovák. Rezervní tým po několika letech 
v IV.třídě „utrpěl“ v roce 2006 postup do III. třídy. V této soutěži hraje nepřetržitě už 
šestou sezónu. Trenéři, kteří se u týmu vystřídali, byli celkem tři. Po Vencovi Hanušovi 
převzal žezlo Míra Blanár a v současné době vede tým Franta Šindelář. Skoro po celou 
dobu historie funguje u našeho oddílu žákovské družstvo. V jeho dlouhé historii je třeba 
vzpomenout velmi obětavé trenérské a i  funkcionářské práce Karla Schütze. Nejvíce se za 
posledních 15 let změnil stav hřiště a jeho prostředí, což bylo i podmínkou hrát I.B.třídu. 
Byly odpracovány desítky a stovky brigádnických hodin. V současné době jsou 
v nejhorším stavu kabiny. Jejich rekonstrukce, případně stavba nových (projekt je hotový), 
závisí na finančních prostředcích. Máme jedny z nejhorších v celém okrese a tak se vedení 
odddílu v čele s předsedou Martinem Reisingerem a předsedou TJ Sokola Petrem Maškem  
 
                                                                                             pokračování na druhé straně 



snaží, aby  v  příštích  letech  došlo  i  na výstavbu  kabin  nových. Nedělným článkem celé  
historie jsou fandové, byli zde, jsou zde a budou, protože  právě pro ně se „honička“ za 
kulatým nesmyslem už 80 let v naší obci hraje. Co popřát do dalších let naší kopané. Určitě 
spoustu zapálených lidí, kteří chtějí ve svém volnu i nadále pracovat pro oddíl, dostatek 
finančních prostředků, které jsou a budou nutné, hodně dobrých fotbalistů, kteří mají chuť 
reprezentovat naši malou obec a samozřejmě stálou přízeň všech našich příznivců. 
                                                                              Všechno nejlepší        Ing. Jiří Kutílek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 



 
 

ŽIVOTNÍ   JUBILEA 
V současných dnech oslavili a oslaví své významné životní jubileum.   
 
60 roků                                                                                           12.10. Marie Syrová 
 
80 roků                                                                                           10.9.   Antonín Štembera 
 
83 roků                                                                                           17.11. Jaroslava Řezáčová 
 
86 roků                                                                                           17.9.   Věnceslava Kalinová 
 
Všem oslavencům přejeme hodně zdraví a mnoho osobní pohody. 

    
     NAROZENÍ  MIMINEK 

 
V měsíci květnu se rodičům Zuzaně Václavíkové a Davidovi Znamenáčkovi  narodila dcera Nikola.  
 
V měsíci srpnu se manželům Miluši a Tomášovi Mečířovým narodil syn Petr.  
                                                                                                                                   
V měsíci srpnu se manželům Haně Sládkové Kavínové  a Pavlovi Sládkovi narodil syn Patrik. 
 
Malé Nikolce, Péťovi, Páťovi  a  jejich rodičům přejeme hodně radosti a lásky. 

  
   SŇATKY  

V měsíci květnu uzavřeli sňatek Kateřina Adámková 

                                                 a  Tomáš Josef Strnadel 

V měsíci červnu uzavřeli sňatek Andrea Strychová 

                                               a   Oldřich Holub 

V měsíci červnu uzavřeli sňatek  Veronika Kokorová 

                                                 a   Kamil Janovec 

V měsíci červenci uzavřeli sňatek Klára Vacková 

                                                 a     Martin Brůža 

Novomanželům přejeme hodně štěstí v životě.                  

   ÚMRTÍ 
      Mezi lidi, které jejich křestní jméno přímo popisuje, patřila naše občanka, paní Albína Teckertová. Bohužel, 
už není mezi námi.  Zemřela v 83 letech 25.8.2011. Kdo ji znal, uchová si na tuto milou ženu 
hezkou vzpomínku. 

    Každého života je škoda. Smuteční zvony se rozloučily 17.9.2011 s naším občanem, panem 
Josefem Buriánem. Zemřel ve věku 82 let. Čest jeho památce! 

   

 Zpravodaj    vydává    obec   Záryby  5 x ročně, IČ 00237361, sídlo Záryby 147  (zapsán do evidence  
periodického tisku  MK ČR E 10063).  Řídí redakční  rada – vedoucí p. Petr Mašek. Tento výtisk vychází 
dne 27.9.2011. 

                               


